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Referat af Overenskomstudvalgsmøde 23-10-2024 i Domus Medica 

 

 

Deltagere: Tue Kruse Rasmussen, Victor Hagenau Hejgaard Sørensen (observatør GYL), 
Jakob Nørgaard Henriksen, Frederik Drejer Thrane, Linda Reitz Iversen, Maria Zimmer 
Søndermølle, Signe Juul Riddersholm, Sara Villanueva Dalbøl (observatør FADL), Lillian 
Wedel Svendsen, Lasse Mosegaard Schmidt, Jesper Meisner (sekretariatet) og Mette 
Kriegel Skovrup (sekretariatet) 

Afbud:  

 

2. Godkendelse af dagsorden 
 
Der blev tilføjet et punkt til dagsordenen om orientering fra forpersonen.  
 
Der blev udtrykt ønske om at få fremsendt dagsordenen tidligere. 
 
 
 

3. Godkendelse af referat fra sidste møde 
 
Referatet fra mødet den 11. juni 2024 blev godkendt. 
 
 
 

4. Orientering fra forpersonen 
 
Tue Kruse Rasmussen orienterede om to forskellige sager om henholdsvis afsked 
og bortvisning af to fællestillidsrepræsentanter fra Region Sjælland, fordi der af 
implicerede parter har været skrevet til en meget stor gruppe af tillidsvalgte 
herom. Der er intet i sagerne, der tyder på politisk forfølgelse af tillidsvalgte, og 
det er tilfældigt at sagerne falder tidsmæssigt sammen. Lillian Wedel Svendsen 
udtrykte ønske om, at sekretariatet følger op overfor de tillidsvalgte i regionen, 
så der ikke opstår utryghed om situationen.  
 
Tue Kruse Rasmussen orienterede om, at der i øjeblikket pågår en dialog mellem 
Yngre Lægers og Overlægeforeningens forhandlingsdelegationer om et tættere 
samarbejde. Der var enighed i udvalget om, at det ikke må få negativ betydning 
for Yngre Læger ift. eventuel afgivelse af rettigheder, men at der var et behov 



for, at lægerne som gruppe står mere samlet ift. andre medarbejdergrupper i 
sundhedsvæsenet.   
 
 
 

5. Udvalgets fremtidige arbejdsform 
 
Udvalget drøftede forventninger til den fremtidige arbejdsform, herunder: 
 

• Sparring om overenskomstrelevante spørgsmål op til OK-forhandlinger 
(”djævlens advokat”) 

• Drøftelse af dilemmaer/cases ift. fortolkning af overenskomsten 
• Godt med faste punkter (fx ”runden” i regionerne), men også med 

skiftende tema-drøftelser, hvor der kan gås i dybden – gerne  skiftevis på 
hvert andet møde 

• Give opgaver til nogen fra møde til møde, fx ift. at forberede et emne, et 
oplæg eller andet 

• Antallet af møder og deres afviklingsform skal ses i forhold til, hvad Yngre 
Læger refunderer for at deltage i møderne (heldagsmøder bør være 
dækket)  

• Vigtigt med fysiske møder, udbyttet bliver bedre 
 
 
 

6. Strategi for lokal løndannelse 
 
Sekretariatet fremlagde et forslag til strategi for lokal løndannelse, som det er 
hensigten senere at forelægge for Yngre Lægers bestyrelse til godkendelse. 
 
Udvalget drøftede strategien, og der var enighed om vigtigheden af at satse 
samtidigt på både forhåndsaftaler (i det omfang det er muligt at fastholde disse 
og opnå nye) og individuelle aftaler. 
  
 

7. Planlægning af (endnu) kortere vagter efter § 20, stk. 3 
 
Udvalget drøftede implikationerne af (endnu) kortere vagter efter § 20, stk. 3, 
der indebærer en periode på døgnet, der ikke er dækket af yngre læger. Der var 
enighed om, at baggrunden for dette bør afdækkes nøje, at det var vigtigt at 
sikre en tilstrækkelig overlevering af patienterne mellem skiftene, at det var 
vigtigt at være kritisk ift. hvorvidt betingelsen i bemærkningen til § 20, stk. 3 (at 
belastningen i tidsrummet kl. 20-08 ikke kan nedbringes på anden vis end at 
omlægge til arbejdstilrettelæggelse efter § 20, stk. 3) var opfyldt, hvis der ikke 
var behov for arbejdskraften fra yngre læger i et tidsrum mellem de to skift, og 
at der kunne være bekymring for, om det ville blive muligt at nedbringe 
belastningen tilstrækkeligt for 2. skiftet efterfølgende. 
 



 
 
 
 

 
 

8. Orientering om sag vedrørende varsel for flytning af hovedtjenestested 
 
Sekretariatet orienterede om en konkret sag vedrørende varsel for flytning af 
hovedtjenestested.  
 
 
 

9. Orientering om sag vedrørende varsel for ændring af vagtform 
 
Sekretariatet orienterede om en konkret sag vedrørende varsel for ændring af 
vagtform, der ville blive videreført. 
 
 

10.  Runde fra regionerne – aktuelle sager 
 
 
Hovedstaden:  

• Tidsbegrænset ansættelse som afdelingslæge, der skal forske? Der vil her 
skulle søges om dispensation fra overenskomsten. 

• Strukturreformen fylder, herunder en bekymring for, hvis psykiatrien skal 
ind under somatikken. 

 
Sjælland: 

• Tidligere § 22, stk. 5-forhandling på Holbæk Sygehus. Der er fortsat for høj 
belastning, og der er behov for reelle input fra ledelsen til, hvordan 
problemet kan løses. Man vil forsøge med fremskudt visitation fremfor 
ekstra vagtlag. Sagen skal derfor op på regionalt niveau nu. 

 
Nordjylland: 

• Forslag fra ledelsen til arbejdstidsprojekt på akutmodtagelsen i Aalborg 
blev forsøgt presset igennem i en periode uden TR, men det var heldigvis 
ikke blevet til noget. 

• Omstrukturering af forskellige afdelinger. 
• Problematik omkring bemanding af akutmodtagelse, herunder hvilke 

funktioner der skal varetages af hvilke vagtlag. 
• Sammenlægning af afdelinger bringes ikke op i MED-systemet. 

 
Region Syddanmark: 

• OUH-sag (hvor alle lokalaftaler blev sagt op) er blevet håndteret, og 
medlemmerne er derigennem blevet mere opmærksomme på 
overenskomstens regler. 



• Alle dispensationer er blevet sagt op, og folk er ”kommet op af stolene”.  
  
Region Midtjylland: 

• Intet 
 
 
 
Eventuelt: 
 
Der blev forespurgt til, om der ville komme en opdatering om 
arbejdstidsprojekterne op på et tidspunkt. Sekretariatet oplyste, at 
arbejdstidsprojekterne ikke har været det store tilløbsstykke, men at der har 
været tale om lidt større og lidt mindre modeller. Modellerne skal evalueres 
eksternt. Helle Varming vil komme og orientere udvalget nærmere på et senere 
møde. 
 

 
 


